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Plats KS-salen/Hållbarheten, Stadshuset 

Sammanträdestid 2023-03-09, kl. 13:30-16:00

Närvarande

Ledamöter Ulrika Bertilsson, KS, ordförande, Falkenbergs kommun
Katrin Carlsson, SN, Falkenbergs kommun
Håkan Fermergård, KFT, Falkenbergs kommun
Gun Engström, vice ordförande, Fibromyalgi- och reumatikerföreningen  
Jarl Karlsson, Hörselskadades förening Falkenberg
Karin Östergren, NHR
Gert Persson, DHR

Tjänstemän Lina Österhult, sekreterare, kansliavdelningen
Samuel Björhag Dernestål, praktikant, kansliavdelningen
Adam Storm, byggprojektledare, KFT

Paragrafer §§ 1–17

Justering Ordföranden och Gun Engström

Digitala underskrifter Ordförande Ulrika Bertilsson
Justerare Gun Engström  

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 3
8f

90
cb

b-
b6

ab
-4

3b
b-

a5
55

-5
3c

dc
17

21
cb

0



Kommunala funktionsrättsrådet           PROTOKOLL STYRELSEMÖTE
                                                                              Sammanträdesdatum 
                                                                              2023-03-09

2

§ 1 Mötets öppnande 
Ordförande förklarar mötet öppnat. 

§ 2 Val av justerare
 Till justerare väljs Gun Engström. 

§ 3 Godkännande av föredragningslista

Beslut 
Råden beslutar 

1. Godkänna föredragningslistan.

§ 4 Föregående mötesprotokoll 

Beslut
Råden beslutar 

1. Lägga föregående mötesprotokoll till handlingarna.

Ärendet från förra mötets protokoll gällande information om Region Halland arbete om 
tillit flyttas till nästa möte. 

§ 5 Information från Regionala funktionshinderrådet, RFR

Ärendet utgår. 

§ 6 Rapport från Kommunstyrelsen

Beslut 
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet

Ordföranden informerade om ärenden från kommunstyrelsens möte 2023-02-14. 
Kommunstyrelsen godkände investeringsmedel för anpassning av boendemoduler för 
LSS. Två boendemoduler kommer flyttas och användas som särskilt anpassad bostad. 

§ 7 Rapport från Socialnämnden

Beslut 
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.
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Sammanfattning av ärendet

Catrin Karlsson informerade om senaste mötet med Socialnämnden. Till exempel 
personalsituationen inför sommaren inom bland annat LSS. Minutstyrningen i 
hemtjänsten ska även ses över, en ny Falkenbergsmodell som ska vara baserat på 
tillitsbaserat ledarskap kommer tas fram. Även information om samverkansavtal med 
hjälpmedel samt LSS samverkan. 

§ 8 Rapport från Kultur-, fritids- och tekniknämnden

Beslut 
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet

Håkan Fermergård representerade KFT. KFRR framförde önskemål att få komma och 
presenterade sig för kultur-, fritids- och tekniknämnden på ett nämndsmöte. 

§ 9 Remisser att behandla 

Beslut 
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Inga remisser har inkommit sedan det senaste mötet. 

Önskemål från rådet att rådet ska användas mer som remissinstans. Till exempel 
nämnde kultur-, fritids- och tekniknämnden att funktionsrättsrådet skulle vara 
remissinstans för tillgänglighetsinventeringen vilket inte skedde. 

Inkomna remisser till rådet hanterar genom ordföranden eller sekreteraren. Catrin tar 
med sig frågan till Socialnämnden att lyfta remisser till KFR redan på beredningen. 

§ 10 Ärendelistan 

Beslut 
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Genomgång och uppdatering av ärenden på ärendelistan. 
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Skicka med till KFT att återkomma när det passar bra i tids. Involvera rådet i god tid för 
synpunkter gällande tillgängligheten. 

§ 11 Mötestider 2023

Beslut 
Råden beslutar 

1. Godkänna förslag till mötestider för 2023.

Sammanfattning av ärendet

Mötestider för 2023:

9 mars, kl. 13:30-15:30
17 maj, kl. 13:30-15:30
7 september, kl. 13:30-15:30
23 november, kl. 13:30-15:30

§ 12 Information från kommunfullmäktiges valberedning 

Beslut 
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Kommunfullmäktiges valberedning önskar skicka med följande information till rådets 
politiska ledamöter:

Rådets ledamöter bör informera sina respektive nämnder om rådens ärenden och 
arbetssätt. Ledamöterna kan till exempel initiera en sådan fråga hos sin respektive 
ordförande som tar det som en punkt på sammanträdena. Föreslå gärna en stående 
punkt på nämndssammanträdet som kommer efter KFR:s möten där nämndens 
representant i KFR återrapporterar till nämnden.

§ 13 Övergång över klitterna på Skrea Strand

Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.  
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Sammanfattning av ärendet

Adam Storm från kultur-, fritids- och teknikförvaltningen informerade om en ny 
planerad ramp över klitterna på Skrea strand. Skrea strand är ett 2 km långt besöksmål 
som har en naturlig mångfald med en unik flora och fauna. Det finns idag flera olika 
nedfarten till stranden och som kräver mycket underhåll och tillsyn, de vid Strandbaden 
och Restaurang Ocean är fullt tillgänglighetsanpassade. Det finns även en planerad 
tillgänglighetsanpassad badplats på Bacchus som det inte är klart än när den ska vara 
färdig. 

KFT har fått i uppdrag att bygga en ny övergång över klitterna, en lösningen baserad på 
universell utformning enligt Agenda 2030. Med tillgängliga resurser och plats ska ett 
lösningsförslag tas fram som kan anpassa för så många besökare som möjligt. Det finns 
inte möjlighet till en fullt tillgänglig nedfart.

Övergången ska vara ett komplement till övriga nedfarter vid till exempel Strandbaden 
och Restaurang Ocean. Planen är att rampen ska vara klar till sommarsäsongen 2023. 
Adam visade förslag till lösning där en tillgänglighetskonsult har varit med och tagit 
fram ett förslag med spångar. På stranden finns idag lösningar med mattor. Planen är att 
längre fram knyta samman lösningarna med mattor på stranden för transport mellan 
olika områden. Förslaget är etapp A där flera etapper med andra nedfarter kan komma 
längre fram. 

KFR önskar att rampen ska ha minst 1:12 och helst 1:20 i lutning. Svar att det är 
praktiskt svårt att få till en bra lutning på platsen då klitterna är höga. Önskemål från 
KFR om vilplan utefter spången eftersom det är ansträngande att transportera sig långt i 
den lutningen. 

Ett enigt råd reserverar sig mot beslutet att bygga en ramp under normen, minimikravet 
är på 1:12 och här är förslaget 1:9. Rådet har även synpunkter på att KFR inte har varit 
delaktiga i processen. 

§ 14 Information om rådets arbetsordning samt arvoden 

Beslut 
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Information om rådets arvoden

- Kommunens representanter ska själva ansöka om förrättningsarvode i Personec 
under grenen ”KS övriga uppdrag”. Här finns instruktioner om hur du lägger in 
ditt förrättningsarvode: Personec Förtroendevald (infocaption.com)

- KFRR:s representanters arvoden hanteras av sekreteraren och HR. 
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- Enligt rådets arbetsordning får ordinarie ledamöter samt ersättare som ersätter 
ordinarie ledamot ersättning för deltagande på mötet.  

- Nya ledamöter lämnar sitt kontonummer till Nordea via denna länk: 
Anmäl konto (nordea.se)

Rådets arbetsordning
Kommunala pensionärsrådets arbetsordning bifogas till protokollet.
En översyn av rådets arbetsordning kommer ske under våren 2023. 

§ 15 Frågor och önskemål från KFR 

Beslut 
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Frågor från KFRR:

- Tillgänglighetsinventeringen - aktualitet och prioritering
o Nuvarande tillgänglighetsinventeringen gjordes 2017 och är därmed till 

stora delar inaktuell. Den tillgänglighetskonsult som då användes var 
inte certifierad. KFRR önskar att en ny inventering görs då staden har 
förändrats mycket sedan dess. Även lätt avhjälpta hinder ska tas med i 
inventeringen och uppföljning ska göras på alla åtgärder som utförs. 

o KFRR vill informera kommunen att medlemsorganisationerna i 
referensgruppen önskar deltar i utformningen av 
tillgänglighetsinventeringen då de har goda kunskaper i hur 
tillgänglighet kan förbättras. 

o Önskemål att bjuda in en projektledare/tjänsteperson till nästa möte för 
en dialog. Håkan Fermergård tar med frågan till ordföranden i KFT-
nämnden för att ta upp på nästa nämndsmöte. Önskemål om ett 
skriftligt svar innan nästa möte med KFR. 

- Förändringar och skyltning av gång- och cykelvägar
o Kommunen har valt att omvandla vissa trottoarer i centrala Falkenberg 

till nya gång- och cykelvägar. Det redan tidigare begränsade utrymmet 
har därmed blivit ännu mindre då fler trafikanter ska nyttja området. 
Olycksrisken har ökat dramatiskt och framkomligheten 
försämrats betydligt. 

o Det framgår dessutom inte genom skyltning om dessa nya gång- och 
cykelvägar ska betraktas som enkelriktade eller om de ska nyttjas på 
båda hållen. I övrigt är skyltningen av gång- och cykelvägar 
ofullständig och motsägelsefull, vilket ger otydlighet i hur 
gång/cykeltrafikanter ska placera sig på gång- och cykelvägar. Detta 
innebär risk för olyckor. Ett flertal skyltar är placerade på fel höjd.
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o Vi bör lyfta frågan om de förändringar som gjorts i samband med att 
nya gång- och cykelvägar har skapats samt lyfta frågan om skyltningen 
av gång- och cykelvägar över lag i kommunen. 

o Gert Persson visade bilder med exempel på hur gång- och cykelvägar 
har utformats och skyltats. 

o Rådet önskar att ta del av kultur-, fritids- och tekniknämnden beslut om 
att skylta om gångbanor till cykelvägar samt att få återkoppling från 
förvaltningen. 

 § 16 Inbjudan av gäster till kommande möten  

Beslut 
Råden beslutar 

1. Notera till protokollet att det finns önskemål om gäster.

Sammanfattning av ärendet
Sophia Croona, Region Halland, deltar på nästa möte och redovisar utvecklingsarbete 
om tillit. 

Återkoppling om rampen på klitterna vid Skrea Strand. 

§ 17 Övriga frågor

- Kommunstyrelseförvaltningen har beställt en tillgänglighetsrevision av 
stadshuset, dels för de offentliga delarna, dels för kontorsdelarna. Revisionen 
kommer även omfattar brandskydd. Förvaltningen önskar att 
funktionsrättsrådet ska vara en del av referensgruppen. Mer information 
kommer. 

- Då ny tekniska utrustningen har installerats i Hållbarheten/KS-dalen vill 
kommunstyrelseförvaltningen gärna veta hur hörslingan fungerar. Jarl Karlsson 
lämnar sina erfarenheter till sekreteraren. 

- KFRR har lånat lokaler på Mölle och de har nu hört av sig att KFRR nu ska 
betala hyra. Ordföranden kontaktar Andreas Engebrethsen. 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Ordförande: Ulrika BertilssonVice ordförande: Gun Engström
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Kopia/bekräftelse på e-signerat dokument.

Signed by: Ulrika Maria Bertilsson
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Signed by: GUN ENGSTRÖM
Date: 2023-03-17 10:11:59
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